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The refrigerants used for air conditioners are environmentally friendly hydrocarbons R32. This kind of erant is 
combustible and odorless. Moreover, it can burn and explode under certain condition. However, there will be no 
risk of burning and explosion if you comply with the following table to install your air conditioner in a room with an 
appropriate area and use it correctly.
Compared with ordinary refrigerants, Refrigerant R32 is environmentally friendly and do not destroy the ozone 
sphere and that its value of greenhouse effect is also very low.

 

Room area requests for air conditioner with Refrigerant R32

 Refrigerant Capacity(Btu)

9K

Room Area
  

 
 

R32
 

 

 

 

Warnings

Please read the manual before installation, using, maintenance.
Do not use means to accelerate the defrosting process or to clean, other than those recommended by the 
manufacturer.
Do not pierce or burn the appliance.
The appliance shall be stored in a room without continuously operating sources (for example: open flames, 
an operating ignition gas appliance or an operating electric heater.)
Please contact the nearest after-sale service center when maintenance is necessary. At the time of 
maintenance, the maintenance personnel must strictly comply with the Operation Manual provided by the 
corresponding manufacturer and any non-professional is prohibited to maintain the air conditioner.
It is necessary to comply with the provisions of gas-related national laws and regulations.
It is necessary to clear away the refrigerant in the system when maintaining or scrapping an air conditioner.
Be aware that refrigerants may not contain an odour.
This appliance is not intended for use by persons (including children) with reduced physical, sensory or 
mental capabilities, or supervision or instruction concerning use of the appliance by a person responsible for 
their safety.Children should be supervised to ensure that they do not play with the appliance.
Unit operation limits: Outdoor side 61~1 ℉, 80%RH; indoor side 61~ ℉, 80%RH.
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Table GG.1  Maximum charge (kg)

Table GG.2  Minimum room area (m2)

Charge amount (M) ( kg) 
Minimum room area(m2) 

Category

Category

LFL
(kg/m3 ) 

h0
(m)

LFL
(kg/m3 ) 

h0
(m)

Floor area(m2) 

Before installing the appliance, you must read the manual carefully to get the safety 
information and notes.
When filling the combustible refrigerant, any of your rude operations may cause serious injury 
or injuries to human body or bodies and object or objects.
A leak test must be done after the installation is completed.
It is a must to do the safety inspection before maintaining or repairing an air conditioner using 
combustible refrigerant in order to ensure that the fire risk is reduced to minimum.
It is necessary to operate the machine under a controlled procedure in order to ensure that any 
risk arising from the combustible gas or vapor during the operation is reduced to minimum.
Requirements for the total weight of filled refrigerant and the area of a room to be equipped 
with an air conditioner (are shown as in the following Tables GG.1 and GG.2)

m1 = (4 m3) x LFL , m2 = (26 m3)) x LFL,  m3 = (130 m3 )x LFL
Where LFL is the lower flammable limit in kg/ m3, R32 LFL is 0.306 kg/ m3.
For the appliances with a charge amount m1 2:
The maximum charge in a room shall be in accordance with the following:mmax= 2.5 x (LFL)(5/4) x h0 x (A)1/2

The required minimum floor area Amin to install an appliance with refrigerant charge M (kg)
shall be in accordance with following: Amin = (M/ (2.5 x (LFL)(5/4) x h0)) 

2

Where:
mmax is the allowable maximum charge in a room, in kg;
M is the refrigerant charge amount in appliance, in kg;
Amin is the required minimum room area, in m2；
A is the room area, in m2;
LFL is the lower flammable limit, in kg/m3;
h0 is the installation height of the appliance, in meters for calculating mmax or Amin, 1.8 m for wall mounted;
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Important Considerations

The maximum charge and the required minimum floor area



1. Site Safety

2. Operation Safety

Don't use mobile phoneMind Static Electricity

Open Flames Prohibited Ventilation Necessary 

Must Wear Protective Clothing and 
anti-static gloves  

3. Installation Safety
Refrigerant Leak Detector

The left picture is the schematic diagram of a refrigerant leak detector.

Appropriate Installation 
Location

1.The installation site should be in a well-ventilated condition.

2.The sites for installing and maintaining an air conditioner using Refrigerant R32 should be free from open fire or 
   welding, smoking, drying oven or any other heat source higher than 548℃ which easily produces open fire.

3.When installing an air conditioner, it is necessary to take appropriate anti-static measures such as wear anti-
   static  clothing and/or gloves.

4.It is necessary to choose the site convenient for installation or maintenance wherein the air inlets and outlets of 
   the indoor and outdoor units should be not surrounded by obstacles or close to any heat source or combustible 
   and/or explosive environment. 

5.If the indoor unit suffers refrigerant leak during the installation, all the personnel should go out till the refrigerant 
   leaks completely for 15 minutes. If the product is damaged, it is a must to carry such damaged product back to 
   the maintenance station and it is prohibited to weld the refrigerant pipe or conduct other operations on the user's 
   site. 

6.It is necessary to choose the place where the inlet and outlet air of the indoor unit is even. 

7.It is necessary to avoid the places where there are other electrical products, power switch plugs and sockets,
   kitchen cabinet, bed, sofa and other valuables right under the lines on two sides of the indoor unit. 

Introduction to Refrigerants R32

Please note that:
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For maximum cooling set the MODE dial to “    ”. In HIGH COOL mode, the fan will 
automatically go to high. This will help circulate the cool air throughout the room.
The fan will operate on low in “    ” mode. 

To direct the airflow, use the horizontal
wheel to control the horizontal direction,
air deflector to control the vertical 
direction.

Turn on the unit by rotating the MODE dial to the desired setting.

For fan only modes, choose either “     ” or “     ”. The air conditioner will not cool 
the room when in fan mode.

Turn the TEMP dial to set the desired room temperature. For maximum cooling 
turn the TEMP dial to 7 (Max Cool).

CAUTION

Air Filter Cleaning

     

Air Filter Cleaning

 Cabinet 

     
     

      

 The air filter should be checked at least once a month to 
see if cleaning is necessary. Trapped particles in the 
filter can build up and cause an ac cumulationof frost on 
the cooling coils.

Clean your air conditioner occasionally to keep it looking
new. Be sure to unplug the unit before cleaning to
prevent chock or fire hazards.

Remove the filter by sliding out from the right-hand side.
Wash the filter using liquid dishwashing detergent and 
warm water. Rinse filter thoroughly. Gently shake excess 
water from the filter. Be sure the filer is thoroughly dry 
before replacing. Or, instead of washing you may vacuum 
the filter clean.
Never use hot water over 40℃(140℉) to clean the air filter. 
Never attempt to operate the unit without the air filter.

Be sure to unplug the air conditioner to prevent shock or fire
hazard. The cabinet and front may be dusted with an oil-free
cloth or washed with a cloth dampened in a solution of warm
water and mild liquid dishwashing detergent. Rinse 
thoroughly and wipe dry.
Never use harsh cleaners, wax or polish on the cadinet front.
Be sure to wring excess water from the cloth before wiping
around the controls. Excress water in or around the controls
may cause damage to the air conditoner.
Plug in air conditioner.

lf you plan to store the air conditioner during the winter,
remove it carefully from the window according to the
installation instructions. Cover it with plastic or return it to
the original carton.

AIR CONDITIONER FEATURES

POWER

COOLING MODE

FAN MODE

THERMOSTAT

DIRECTIONAL LOUVERS

NOTE：

Winter Storage
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For service assistance and product information, please call: 1-800-968-9853.
Curtis International Ltd.
7045 BECKETT DRIVE, UNIT 15, MISSISSAUGA, ON, L5S 2A3 www.curtisint.com
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Carte de garantie

Ce produit a été fabriqué et vendu sous la responsabilité de Curtis International Ltd. 
RCA, le logo RCA, le logo des deux chiens (Nipper et Chipper), sont des marques déposées ou des 
marques commerciales de Technicolor (S.A.) ou de ses affiliés et sont utilisés sous licence par 
Curtis International Ltd. 
Tout autre produit, service, société, nom commercial ou produit et logo référencés ici ne sont ni 
approuvés ni sponsorisés par Technicolor (S.A.) ou ses affiliés.









Les réfrigérants utilisés dans les climatiseurs sont des hydrocarbures écologiques R32. Ce genre de matériau est 
combustible et sans odeur. De plus, il peut brûler et exploser dans certaines conditions. Cependant, il n'y aura 
aucun risque de brûlure et d'explosion si vous vous conformez au tableau suivant pour installer votre climatiseur 
dans une pièce disposant d'un espace approprié et l'utiliser correctement.
Comparé aux réfrigérants ordinaires, le réfrigérant R32 est respectueux de l’environnement et ne détruit pas la 
sphère d’ozone. En outre, sa valeur en termes d’effet de serre est également très faible.

 

Demandes d'aire de pièce pour climatiseur avec réfrigérant R32

 Réfrigérant Capacité(Btu)

9K

Zone de la chambre
  

 
 

R32
 

 

 

 

Avertissements

Veuillez lire le manuel avant l'installation, l'utilisation, la maintenance.
Ne pas utiliser de moyens pour accélérer le processus de dégivrage ou pour nettoyer, autres que ceux recommandés 
par le fabricant.
Ne pas percer ou brûler l'appareil.
L'appareil doit être rangé dans une pièce ne disposant pas de sources de fonctionnement continu (par exemple: flammes 
nues, appareil à gaz à l'allumage en fonctionnement ou appareil de chauffage électrique en fonctionnement.)
Veuillez contacter le centre de service après-vente le plus proche lorsque des travaux de maintenance sont nécessaires. 
Au moment de la maintenance, le personnel de maintenance doit strictement se conformer au manuel d'utilisation fourni 
par le fabricant correspondant. Toute personne non professionnelle est interdite pour la maintenance du climatiseur.
Il est nécessaire de respecter les dispositions de la législation et de la réglementation nationales relatives au gaz.
Il est nécessaire d'éliminer le réfrigérant dans le système lors de l'entretien ou de la mise au rebut d'un climatiseur.
Sachez que les réfrigérants peuvent ne pas contenir d'odeur.
Cet appareil n'est pas destiné à être utilisé par des personnes (y compris des enfants) ayant des capacités physiques, 
sensorielles ou mentales réduites, ni par une supervision ou des instructions concernant l'utilisation de l'appareil par une 
personne responsable de leur sécurité.
Les enfants doivent être surveillés pour s'assurer qu'ils ne jouent pas avec l'appareil.
Limites de fonctionnement de l'unité: Côté extérieur 61~1 ℉, 80%RH; côté intérieur  61~ ℉, 80%RH.

Introduction aux réfrigérants R32
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Tableau GG.1 Charge maximale (kg)

Tableau GG.2 Surface minimale de la pièce (m2)

Montant de la charge (M) ( kg)
Surface minimale de la pièce(m2)

Catégorie

Catégorie

LFL
(kg/m3 ) 

h0
(m)

LFL
(kg/m3 ) 

h0
(m)

Surface de plancher (m2)

Avant d'installer l'appareil, vous devez lire attentivement le manuel pour obtenir les informations 
de sécurité et les remarques.
Lors du remplissage du fluide frigorigène combustible, l’une de vos grossières opérations peut 
causer des blessures graves ou des blessures au corps humain ainsi qu’à des objets.
Un test d'étanchéité doit être effectué une fois l'installation terminée.
Il est indispensable de procéder à l'inspection de sécurité avant d'entretenir ou de réparer un 
climatiseur utilisant un réfrigérant combustible afin de réduire au minimum les risques d'incendie.
Il est nécessaire de faire fonctionner la machine selon une procédure contrôlée afin de réduire 
au minimum les risques liés aux gaz ou vapeurs combustibles au cours de l'opération.
Exigences relatives au poids total du réfrigérant rempli et à la surface d'une pièce devant être 
équipée d'un climatiseur (voir les tableau GG.1 et GG.2 ci-après).

m1 = (4 m3) x LFL , m2 = (26 m3)) x LFL,  m3 = (130 m3 )x LFL
Où LFL est la limite inférieure d'inflammabilité en kg/m3 R32 LFL est  0.306 kg/m3.
Pour les appareils avec un montant de charge m1 < M m2:
La charge maximale dans une pièce doit être conforme aux dispositions suivantes:mmax= 2.5 x (LFL)(5/4) x h0 x (A)1/2

La surface de plancher minimale requise Amin pour installer un appareil avec une charge de réfrigérant M (kg)
doit être conforme à ce qui suit:A min = (M/ (2.5 x (LFL)(5/4) x h0)) 

2

Où:
mmax est la charge maximale autorisée dans une pièce, en kg; 
M est la quantité de charge de réfrigérant dans l'appareil, en kg;
Amin est la surface minimale requise de la pièce, en m2;;
A est la surface de la pièce, en m2;
LFL est la limite inférieure d'inflammabilité, en kg / m3;
h0 est la hauteur d'installation de l'appareil, en mètres pour calculer mmax ou Amin, 1.8 m pour montage mural;

Considérations importantes

La charge maximale et la surface minimale requise

CONSIGNES D'INSTALLATION



1. Sécurité du site

2. Opération Sécurité

N'utilisez pas de téléphone portableEsprit électricité statique

Flammes nues interdites

Flammes nues interdites

Ventilation nécessaire

Doit porter une protection 
Vêtements et gants antistatiques 

3. Sécurité d'installation
Détecteur de fuite de réfrigérant

L'image de gauche est le diagramme schématique d'un détecteur de fuite 
de réfrigérant

Emplacement d'installation 
approprié

1.Le site d'installation doit être bien ventilé.

2.Les sites d'installation et de maintenance d'un climatiseur utilisant le réfrigérant R32 doivent être exempts de tout 
   feu ouvert, de soudure, de tabagisme, d'étuve de séchage ou de toute autre source de chaleur supérieure à 548℃ 
   générant facilement une flamme nue.

3.Lors de l'installation d'un climatiseur, il est nécessaire de prendre des mesures antistatiques appropriées, telles 
   que le port de vêtements et / ou de gants antistatiques.

4.Il est nécessaire de choisir le site qui convient à l’installation ou à la maintenance, dans lequel les entrées et 
   sorties d’air des unités intérieure et extérieure ne doivent pas être entourées d’obstacles ni à proximité de sources 
   de chaleur ou d’environnements combustibles et / ou explosifs. 

5.Si l'unité intérieure souffre d'une fuite de réfrigérant pendant l'installation, tout le personnel doit sortir jusqu'à ce 
   que le réfrigérant fuie complètement pendant 15 minutes. Si le produit est endommagé, il est impératif de le 
   rapporter au centre de maintenance et il est interdit de souder le tuyau de réfrigérant ou d'effectuer d'autres 
   opérations sur le site de l'utilisateur. 

6.Il est nécessaire de choisir l'endroit où l'air entrant et sortant de l'unité intérieure est uniforme.

7.Il est nécessaire d’éviter les endroits où se trouvent d’autres produits électriques, prises et interrupteurs 
   d’alimentation, armoires de cuisine, lit, canapé et autres objets de valeur juste sous les lignes des deux côtés de 
   l’unité intérieure.

Introduction aux réfrigérants R32

Veuillez noter que:

CONSIGNES D'INSTALLATION
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Pour le refroidissement maximal, régler la molette MODE pour “     ” . En mode HIGH 
COOL, le ventilateur va automatiquement vers le haut. Cela aidera à faire circuler l'air 
frais dans toute la pièce. Le ventilateur fonctionnera à faible “    ” mode.

12

�ler la direction verticale.

Déflecteur d'airDéflecteur d'air Roue horizontale

NETTOYAGE ET ENTRETIEN

Nettoyez votre climatiseur régulièrement afin de maintenir des 
performances optimales. Assurez-vous de bien débrancher l'unité 
afin d'éviter tout risque de décharges électriques ou d'incendie.

 Retirez le filtre en le coulissant en dehors par la droite.
 Lavez le filtre à l'aide d'un détergent vaisselle liquide et d'eau 
chaude. Rincez le filtre minutieusement. Remuez légèrement le filtre 
pour retirer tout excès d'eau. Assurez-vous que le filtre est 
complètement sec avant de le replacer. En outre, vous pouvez 
également aspirer le filtre au lieu de le nettoyer.
Remarque : n'utilisez jamais d'eau chaude à plus de 40 °C (104 °F) 
afin de nettoyer le filtre à air. N'essayez jamais de faire fonctionner 
l'unité sans filtre à air.

Assurez-vous de bien débrancher le climatiseur afin d'éviter tout risque 
de décharges électriques ou d'incendie. Le capot et l'avant du 
climatiseur peuvent être dépoussiérés à l'aide d'un chiffon non huileux 
ou lavés avec un chiffon imprégné d'une solution d'eau chaude et de 
détergent vaisselle doux. Rincez minutieusement puis séchez.
Ne jamais utilisez de nettoyants abrasifs, de cire ou de produits 
encaustiques sur l'avant du capot.
Assurez-vous que le chiffon est bien sec en le tordant avant d'essuyer 
les commandes. Tout excès d'eau dans ou autour des commandes 
risque d'endommager le climatiseur.
Branchez le climatiseur.

L'état du filtre à air doit être vérifié une fois par mois afin de déterminer 
si un nettoyage est nécessaire. Des particules bloquées dans le filtre 
peuvent s'amasser causant alors une accumulation de givre sur les 
bobines de refroidissement.

Si vous comptez entreposer le climatiseur pendant l'hiver, retirez-le 
soigneusement de la fenêtre en vous reportant aux consignes 
d'installation. Recouvrez-le d'un film plastique ou remettez-le dans son 
carton d'emballage d'origine. 

MISE EN GARDE Nettoyage du filtre à air

Nettoyage du capot

Nettoyage du filtre à air

Entreposage pendant l'hiver

Allumez l'appareil en tournant la molette MODE au réglage souhaité.

Les commandes décrites dans ce manuel sont valables pour une multitude de nos modèles.
Les caractéristiques de votre modèle peuvent être légèrement différentes.

Pour les modes de ventilateur uniquement, choisissez soit “     ” ou “    ”. Le 
climatiseur ne refroidit pas la pièce en mode ventilateur.

Pour diriger le flux d'air, roue 
horizontale pour contrôler la direction 
horizontale, déflecteur d'air pour 
contrôler la direction verticale.

Tourner la molette TEMP pour régler la température ambiante souhaitée. Pour le 
refroidissement maximal, tourner la molette TEMP à 7 (Max Cool).

CARACTÉRISTIQUES DU CLIMATISEUR

Puissance

Mode de refroidissement

Mode ventilateur

Thermostat:

Louves directionnelles

REMARQUE :

CONTRÔLE D'UNITÉ
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